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ÆRF-R-12-01-09 9. januar 2012

Referat for ordinært møde i Ældrerådet 
Mandag d. 9-01-2012 kl. 9:15 -  12:30 

Frederikssund rådhus lokale F2-AF105

Deltager: Lise Lotte Due, Rigmor Nielsen, Ole Klenke, Erik Nielsen, Ole Tinghøj, Christian Heiberg, Hanne
Vedersø, Ruth Rasmussen, Gunner Madsen.

Referent: Betina Kjellerup

Pkt. 1. Orientering fra kommunen.
v/Ældre- og Sundhedschef Birte Sonnenborg Grothe kl. 9:15 -  10:00.

Fælleshjælpemiddeldepot for Egedal og Frederikssund kommuner.
Pr. 1. januar 2012 trådte samarbejde med Egedal kommune om fælles hjælpemiddeldepot i kraft. 
Hjælpemidler er nu flyttet fra Lundebjerggård til lokaler i Værebro og næste fase er samkørsel af 
procedure. Forløbet har fungeret godt og samarbejdet med Egedal Kommune er optimalt.

Fremtidig madproduktion.
I samarbejde med Hillerød, Halsnæs og Allerød er det etableret et § 60 selskab, hvor madproduk
tionen sker i nyt køkken i Hillerød. Fra. 1. april 2012 modtager omsorgscentrene mad fra det nye 
selskab og fra 1. januar 2013 træder ordningen i kraft for hjemmeboende borgere.
Maden leveres som køle / vakuumpakket til en uge af gangen, dette giver øget fleksibilitet for 
borgeren.

Den store rokade.
Der er gennemført samtaler med samtlige beboere og pårørende om processen for flytningen. 
Borgerne fra den skærmede enhed på Tolleruphøj er flyttet til henholdsvis Haven på Østergården og 
til Pedershave. Iflg. tidsplanen flyttes de sidste beboere fra skærmet enhed på Tolleruphøj i uge 6 og 
fra Østergården i uge 8.
Pr. 1. januar 2012 åbnede 6 pladser på Pedershave, pladserne er fordelt med 4 borgere fra 
ventelisten og 2 borgere fra andre kommuner.
Omplaceringen af berørte medarbejdere er på plads.
Susanne Markussen er ansat som leder af den ny rehabiliteringsafdeling. Hun kommer fra en stilling 
i Lejre kommune. Herudover er der opslået 2 sygeplejestillinger, Social- og sundhedsassistent og 
terapeutstillinger til den nye afdeling.

Hverdagsrehabilitering.
På baggrund af erfaringer fra andre kommuner og Handleplanen for Ældre, er der i Frederikssund 
Kommune opstadet et pilotprojekt, omhandlende indsatsen omkring hverdagsrehabilitering. 26 
borgere har startet rehabilitering i forhold til ydelsen "hjælp til støttestrømper”, og heraf er de 15 
afsluttet. Enkelte borgere gennemfører et forløb med henblik på selv at kunne klare egen 
badesituation.
Der er planlagt en kick-off dag den 16. januar 2012 for hele Ældre- og Sundhedsområdet, hvor 
repræsentanter for Helsingør Kommune kommer og deler deres viden omkring 
hverdagsrehabilitering. Herudover planlægges målrettet kompetenceudvikling af personalet i 2012.



Æ ld re rå d e t Frederikssund
Ældreboliger.
Undersøgelse viser, at ældre generelt er tilfredse med at være i eget hjem. Det afspejles også i 
ventelisten til plejebolig. Der skelnes mellem to typer af ældreboliger; dem som visitationen råder 
over og ældreegnede boliger. I Frederikssund Kommune er behovet for ældreboliger dækket. 
Ældrerådet ønskeren liste over ældreboliger i Frederikssund Kommune.

Bleer.
Områdeleder for Sygeplejen Vest Lene Lindedam, vil komme og orientere om bevillingen / brugen af 
bleer i plejen på næste Ældrerådsmøde.

Tøjvask.
Udbudsmaterialet var fejlbehæftet og er derfor annulleret. Der kan pt. vælges mellem 
leverandørerne Berendsen og Trasbo, der visiteret til vask af 4 eller 8 kg., er der behov for større 
mængder kan borgeren selv indgå aftale om betaling med leverandøren.
Når der er fuldt overblik over området, genudbydes tøjvasken.

Indslag i TV Lorry om post til døren.
En lægeattest giver ikke pr. automatik borgeren dispensation. Det er et fagligt skøn af det generelle 
funktionsniveau som er afgørende for, om der gives dispensation eller ej.

Pkt. 2. Godkendelse af dagsorden og referat fra 28-11-2011.
Godkendt uden bemærkning.

Pkt. 3. Orientering fra formand.
v/ Lise Lotte Due.

Der er modtaget 2 eksemplarer af Plan og Agenda 21 -  Strategi 2011, Erik og Ole Klenke fik hvert 
et eksemplar.

Invitation fra Ældre Sagen til konference den 30. januar 2012 i DGI-Byen omhandlende "Danmark 
går online -  er der plads til alle?”. Ingen af Ældrerådet medlemmer ønsker at deltage.

Omdeling af Seniorernes blad nr. 6 fra december 2011 fra Pensionisternes Samvirke.

Fællesmøde med Ældre Sagen er fastsat til mandag den 27. februar 2012 kl. 9 :30- 12:00. Mødet 
afholdes i Mødestedet Vinkelvej i Jægerspris. Dagsorden til mødet forventes at kunne medbringes til 
næste Ældrerådsmøde.

De 4 træer, som Ældrerådet vil forære Pedershave, plantes først når jorden er blevet grubbet og 
vejrforholdet ellers tillader det.

I 2012 flyder Ældrerådene 15 år, og i den forbindelse er der udsendt en pressemeddelelse, der med 
få ændringer med fordel kan benyttes. Det blev besluttet, at vente med annoncering i dagspressen 
indtil passende lejlighed bydes.

Dialog om info generelt og om nedlæggelse af klageråd. Det er ønskeligt at behandlingstiden for 
klager kendes, og at patientklagenævnet pålægges at offentliggøre deres svar.

Næste møde i Regionsældrerådet er onsdag den 7. marts kl.10:00 -  13:00 i Hillerød.
Danske Ældreråd afholder formand og næstformandsmøde den 15. marts i København.

Pkt. 4. Økonomi.
v/ Rigmor Nielsen.

Omdeling og godkendelse af regnskab for 2011, som viser et merforbrug på kr. 10.349,97 
Der afventes overførsel fra kommunen på 1. rate -  kr. 23.000,00.

Pkt. 5. Møde med SÆS.
Der er afbud fra Ruth og Gunner.
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På mødet med SÆS, tages følgende emner / spørgsmål op

• Bevilling af kr. 6.000,00 til udflugt - Østergården
• PuljeGuiden, adgang til opdateret database, der indeholder alle relevante fonde og puljer, 

og samtidig guider brugerne gennem fundraisingprocessen
• Huslejestigning på De Tre Ege
• Budget 2012
• Venteliste / bleer
• Halvering af busdriften i sommerferieperioden
• Handicapkørsel -  Movia
• Handleplan for ældre, herunder retningslinjer for de frivillige
• Skal spørgsmål i referater fra Ældrerådsmøder, stilles direkte til rette instans

Pkt. 6. Danske Ældreråds forslag til revision af ny struktur.
Hanne udarbejder og fremsender Ældrerådets synspunkter om den fremtidige struktur for Dansk 
Ældreråd.

Pkt. 7. Møder ældrerådsmedlemmer har deltaget i siden sidst.
Christian deltog på orienteringsmøde om de nye køreplaner den 5. december 2011. Omdeling af ny 
køreplan.
Det er kritisk, at overgangstider er for korte, at der reduceres i udvalgte busruter i 
sommerferieperioden og at busbetjening til sygehuset ikke er optimal. Problematikken tages op på 
fællesmødet med SÆS.

Pkt. 8. Orientering fra fagudvalg.

Social-, Ældre- og Sundhedsudvalget
Orientering fra Hanne.

Sag nr. 1 Status sundhedsaftalen 2011-2014
Det forventes, at Frederikssund Kommune starter forløbsprogrammet for diabetes op 
i det sene forår 2012.
KOL rehabilitering er allerede implementeret i Frederikssund Kommune.
Projektet med at forebygge genindlæggelser er iværksat.

Sag nr. 2 Tilsyn hjemmeplejen og plejeboliger 
Sagen sendes til høring i Ældrerådet.

Sag nr. 3 Handleplan for Ældre 2011-2015
Det indstilles at, Handleplan for Ældre 2011-2015 godkendes.

Sag nr. 4 Fælles hjælpemiddeldepot for Egedal og Frederikssund kommuner 
Det indstilles at, vedtægter godkendes med nye formuleringer.

Sag nr. 5 Kvalitetsstandard plejeboliger 
Sagen sendes til høring i Ældrerådet.

Sag nr. 6 Handleplan for Ældre -  Hverdagsrehabilitering
Der er beskrevet en indsats omkring hverdagsrehabilitering, indsatsen omfatter 
borgere i eget hjem.
Ældrerådet er orienteret om indsatsen.

Sag nr. 7 Frigivelse af anlægsbeløb til modtagekøkkener
Der søges om anlægsbevilling til etablering af modtagekøkkenerne.

Opvækst- og Uddannelsesudvalget
Intet.

Kultur-, Fritid-og Idrætsudvalqet
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Orientering fra Erik.

Teknik-, Miljø, og Erhvervsudvalget
Orientering fra Erik.

Plan-og Udviklingsudvalget
Intet.

Pkt. 9. Næste møde og sted.
Mandag den 6. februar 2012 kl. 9:15 i mødelokalet F2-AF105 på Rådhuset.

Pkt. 10. Eventuelt.
Tirsdag den 7. februar 2012 kl. 13:30 afholdes debat- / informationsmøde om demens på Nyvej 7 i 
Skibby ved oplægsholder Mette Søndergaard.
Der er tilmelding til arrangementet. Erik tager imod tilmelding på næste Ældrerådsmøde.
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